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  Zápis ze zasedání zastupitelstva obce Býšť  

konaného dne 25. 4. 2016 v Býšti 

Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních 
údajů podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů, ve znění 
pozdějších předpisů. 

 
Zasedání bylo řádně svoláno rozesláním pozvánek a plakátů. Informace o zasedání dle ustanovení § 
93 odst. 1 zákona o obcích byly zveřejněny na úřední desce OÚ včetně elektronické a to po dobu 
nejméně 7 dní. 
  
Přítomni zastupitelé: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří 
Kozák, Tomáš Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Ing. Karel Picka, MVDr. Vladimír 
Rejnek, Radomír Sovák DiS, Bc. Ondřej Valenda, Jan Vohralík. 

Omluveni: Roman Pospíšil 

Za OÚ Býšť: Miloslava Vízková, tajemnice OÚ.  

Hosté: 4 osoby dle prezenční listiny. 

Přítomno 13 zastupitelů, tedy zastupitelstvo obce je dle ustanovení § 92 odst. 3 zákona o obcích 
usnášení schopné. Zasedání zastupitelstva obce se bude řídit jednacím řádem zastupitelstva obce. 

Zapisovatelkou jednání zastupitelstva byla jmenována paní Miloslava Vízková. 
 
Za ověřovatele zápisu byli navrženi Ing. Karel Picka, Ing. Hubert Dostál. 
Jiný návrh nebyl. 
Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš Ležík DiS, Ladislav 
Mlateček, Romana Petříková, MVDr. Vladimír Rejnek, Radomír Sovák DiS, Bc. Ondřej Valenda, Jan 
Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: Ing. Hubert Dostál, Ing. Karel Picka. 
Návrh byl schválen. 

 
Do návrhové komise na usnesení ze zasedání zastupitelstva obce byli navrženi Daniel Jirásek a Jan 
Vohralík. 
Jiný návrh nebyl. 
Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš Ležík DiS, Ladislav 
Mlateček, Romana Petříková, Ing. Karel Picka, MVDr. Vladimír Rejnek, Radomír Sovák DiS, Bc. 
Ondřej Valenda.  

Proti: nikdo 

Zdržel se: Daniel Jirásek, Jan Vohralík. 
Návrh byl schválen 
 
Program: 

1. Zpráva o činnosti rady obce. 
2. Zpráva kontrolního a finančního výboru 
3. Schválení závěrečného účtu Obce Býšť za rok 2015 vč. zprávy o výsledku přezkoumání 

hospodaření obce za rok 2015 
4. Schválení účetní závěrky Obce Býšť za rok 2015 
5. Schválení inventarizační zprávy za rok 2015 vč. příloh 
6. Schválení rozpočtového opatření č. II/2016 (II. změna rozpočtu) 
7. Schválení výsledku hospodaření ZŠ Býšť za rok 2015 a jeho rozdělení do fondů 
8. Schválení čerpání finančních prostředků z rezervního fondu ZŠ Býšť 
9. Schválení výsledku hospodaření MŠ Býšť za rok 2015 jeho přidělení do rezervního fondu 
10. Schválení smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtových prostředků obce Býšť na akci 

„Modernizace silnice II/298 Býšť – průtah“ 
11. Diskuze 



 - 2 - 

 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Býšť schvaluje program zasedání zastupitelstva obce  
Rozprava: nebyla 

 
Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Ing. Karel Picka, MVDr. Vladimír Rejnek, 
Radomír Sovák DiS, Bc. Ondřej Valenda, Jan Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
 
Program zasedání zastupitelstva byl schválen. 
Usnesení č. 01/04/2016 
 
Proti zápisu ze zasedání zastupitelstva obce ze dne 22. 2. 2016 neměl nikdo z členů 
zastupitelstva námitek, takže tento zápis je platný. 

1. Zpráva o činnosti rady obce 
 

Z jednání rady obce ze dne 7. 3. 2016 

Rada obce byla informována o běžných informacích: 
- o cenové nabídce na výměnu vchodových dveří do objektu Obecní hospody v Býšti, od firmy 
TH OKNA DVEŘE s.r.o. se sídlem v Hradci Králové. Pan Bezouška vznesl návrh na rekonstrukci 
sociálního zařízení v tomto objektu, bude předloženo na poradě zastupitelů. 
- o doplňkové službě GObec – zpracování a tisk map čísel popisných, tato služba bude využita 
pro potřeby obce a SDH Býšť, bylo domluveno, že některé služby z mapového portálu obce budou 
umožněny i pro veřejnost, v této věci proběhne jednání s dodavatelem. 
- o vyúčtování akce Obecní ples Býšť – kdy průběžný zisk bez OSA byl vyčíslen ve výši         
22. 242,-Kč 
- o  plánu činnosti pro rok 2016 Školské a kulturní komise Rady obce Býšť, bude písemně 
zasláno všem členům rady obce 
- informace o možnosti dotace z Pardubického kraje na dopravní automobil pro SDH, kdy druhé 
kolo pro podání žádostí je vyhlášeno od 1. 5. do 31. 7. 2016, Obec Býšť tuto možnost využije. Pan 
Ležík připraví pro nejbližší poradu zastupitelů podklady pro výběr vhodného vozidla. 
- o zahájení pravidelného jarního posouzení funkční způsobilosti a servisní činnost měřícího 
zařízení lokální ochrany před povodněmi. 
-  o aktivitě obce Mimoň, která vyzývá zástupce ostatních obcí k připojení se k petici o 
prosazení emisních limitů a metodiky řešení pachových látek do novely zákona o ovzduší. Bylo 
domluveno, že se výzva zašle všem členům zastupitelstva obce elektronicky. 
- p. Rejnek informoval o potřebě odvozu hlíny a sutě v Hrachovišti z prostoru kde se pálí větve 
při akci Čarodějnice. 
- p. Ležík požádal o vyčištění jímky před Fremutovými a prověření dostatečného zkrácení 
retardérů na místních komunikacích v Bělečku. 
Rada obce projednala a schválila pronájem pozemku p. č. 1516 v k. ú. Býšť, o výměře 30 m2 za cenu 
0,50Kč za m2 a rok za účelem občasného parkování osobního automobilu před pozemkem          
p. č. 350/29 v k. ú. Býšť. Pronájem se nedotkne tělesa komunikace na dotčeném pozemku a bude 
splňovat všechny podmínky zákona č. 361/2000Sb., o provozu na pozemních komunikacích. 
Pronájmem nesmí dojít mimo jiné k omezení průjezdu místní komunikací pro IZS, svoz odpadů a 
vozidel obyvatel žijících v této lokalitě. 
Rada obce na základě výběrového řízení schválila přidělení pronájmu nebytových prostor objektu     
čp. 38 - Obecní hospoda Bumbálka v Hrachovišti zájemci Kristýně Kolářové, bytem Československé 
armády 771, Dobruška, za podmínky předložení dokladu osvědčujícího živnostenské podnikání pro 
hostinskou činnost a koncese pro prodej kvasného lihu, konzumního lihu a lihovin před podpisem 
smlouvy 
Rada obce byla informována o neúspěšném výběrovém řízení na pronájem objektu prodejny 
v Hoděšovicích. Bylo domluveno, že se výběrové řízení prodlouží o 30 dnů způsobem opakovaného 
uveřejnění a oslovení okolních obcí o uveřejnění v jejich správním obvodu formou písemnou i 
elektronicky. 
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Rada obce schválila využívání části pozemku na parcele p. č. 513/6 v k. ú. Bělečko o výměře 0,36 m2 
za účelem rozšíření stávajícího vjezdu. Vzhledem k rozsahu a ceně pronájmu, a administrace s tímto 
spojené, rada obce souhlasí s využíváním výše uvedeného pozemku v rozsahu předložené žádosti 
bez stanovení ceny. 
Rada obce projednala žádost MAS Holicko o odsouhlasení výše partnerských příspěvků MAS Holicko 
pro rok 2016 pro obce v územní působnosti MAS. Vzhledem k nejasnostem žádosti a nutnosti 
upřesnění položek partnerských příspěvků bylo doporučeno projednání žádosti odložit na příští 
jednání rady obce a do té doby zajistit vysvětlení k žádosti přímo na MAS Holicko. 
Rada obce projednala možnost odkupu části pozemku p. č. 140/2 v k. ú. Hoděšovice za účelem 
narovnání majetkový poměrů s Obcí Býšť. Jednalo by se o oddělenou část z tohoto pozemku, na které 
je umístěno zařízení kanalizace (ČS 2). Vlastník pozemku souhlasí s prodejem za cenu 200,-Kč za 
m2. Bylo dále domluveno, že cenu za zhotovení GP zaplatí obec Býšť. Vytyčení hranice pozemků bylo 
provedeno dne 2. 3. 2016, na základě kterého dojde k narovnání hranic pozemků. 

 
Z jednání rady obce ze dne 14. 3. 2016 

Rada obce projednala výsledek hodnocení zadávacího řízení veřejné zakázky malého rozsahu 
s názvem „Kompostárna Býšť – plocha do 150 t/rok“. Hodnotící komise obdržela celkem 10 nabídek, 
z toho byly 3 nabídky č. 8 -10 doručeny po termínu podání nabídek, proto tyto nabídky hodnotící 
komise nezařadila do posouzení a rada obce jejich vyřazení schválila. Hodnotícím kritériem byla 
ekonomická výhodnost nabídky se stanovením dílčích kritérií. Na základě výsledku výběrového řízení 
rada obce přidělila tuto veřejnou zakázku uchazeči CHRPA – stavební společnost s.r.o. Pardubice,   
IČ 25285262 za nabídkovou cenu 676.726,-Kč bez DPH. 

Z jednání rady obce ze dne 21. 3. 2016 

Rada obce byla informována o běžných informacích: 
- o potřebě opravy účelové komunikace v Součkově dolině a Ke Smejčce v Býšti, bylo 
domluveno, že se oprava provede navážkou štěpkem z lomu 
- o plánované modernizaci silnice II/298 v úseku Býšť – Bělečko až po hranice kraje. K tomuto 
projektu proběhlo první pracovní jednání, ke kterému byla přizvána také obec Býšť. Paní starostka 
upozornila investora akce a projektanty v souvislosti s rekonstrukcí na nezbytnost řešit bezpečnost 
dopravy v Bělečku a dále na plánovanou pokládku dešťové kanalizace v Bělečku 
- o možnosti převzetí účelové komunikace podél chat v Součkově dolině do vlastnictví obce. 
Tato komunikace je v pasportu místních komunikací obce Býšť a není třeba řešit její majetkové 
poměry. 
- o  jednání na Správě toků v Hradci Králové ve věci vyčištění Býšťského potoka, nově má 
správní území obce Býšť na starost Ing. Tatar, byla domluvena prohlídka na místě dne 6. 4. 2016, 
dále bylo sděleno, že Správa toků pro letošní rok uvolní finanční prostředky pro čištění toků v Býšti, 
rozsah bude upřesněn. 
- o domovním řádu pro DPS Hrachoviště, koncept bude rozeslán starostkou obce všem členům 
rady k připomínkování. 
Rada obce projednala žádost soudního znalce Jiřího Melicha o závazné sdělení, zda si chce Obec 
Býšť ponechat stavbu trafostanice umístěné na st. p. č. 39 v k. ú. Hrachovišti, jako stavbu zapsanou 
na listu vlastnictví obce, nebo zda požaduje v terénu její odstranění. Bylo řečeno, že objekt bývalé 
trafostanice nebude odstraněn a bude nadále využíván obcí Býšť. 
Rada obce schválila žádost MAS Holicko o odsouhlasení výše partnerských příspěvků MAS Holicko 
pro rok 2016 pro obce v územní působnosti MAS Holicko za účelem zajištění povinného spolu-
financování dotace na provoz MAS a to ve výši 10Kč/občana. Tedy pro obec Býšť ve výši 15. 220,-Kč. 
Rada obce schválila žádost Majky a Petra Vaškových o finanční příspěvek na letní dětský tábor, který 
se uskuteční v období od 2. 7. do 14. 7. 2016 tradičně v Novém Městě nad Metují na Pavlátově louce. 
Ze ZŠ Býšť se účastní 50 dětí z celkového počtu 80 přihlášených táborníků. Finanční příspěvek ve 
výši 5000,- Kč bude použit na nákup cen a odměn pro děti do táborových soutěží, her nebo turnajů. 
Rada obce schválila pronájem bytu č. 2 v ZŠ Býšť do 31. 8. 2017. V případě potřeby ZŠ Býšť, bude 
tento byt uvolněn 
Rada obce schválila účetní závěrku ZŠ Býšť za rok 2015 s přílohou sestavenou k rozvahovému dni 
31. 12. 2015, výkazem zisku a ztráty a rozvahou – bilancí. 
Rada obce schválila účetní závěrku MŠ Býšť za rok 2015 s přílohou sestavenou k rozvahovému dni 
31. 12. 2015, výkazem zisku a ztráty a rozvahou – bilancí. 
Rada obce schválila kalkulaci provozu a údržby veřejného pohřebiště v Býšti v tomto znění: 

a) Celkové náklady byly vyčísleny ve výši 97.000,-Kč /rok, tedy 1.455.000,-Kč /15 let.  
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b) Do nákladů bylo započteno – postřik, osvětlení, platy voda, nářadí, materiál, opravy a 
údržba. Odvody sociálního a zdravotního pojištění za zaměstnance. 

c) Počet hrobových míst je celkem 400.  
d) Náklady na 15 let na 1 hrobové místo činí 3638,-Kč 

Nájemce hrobového místa na základě smlouvy o nájmu hradí náklady ve výši       
500,-Kč/15 let 
Zbývající část nákladů na 1 hrobové místo na 15 let hradí obec ve výši 3.138,-Kč. 

Vzhledem k předpokládanému růstu zejména mzdových nákladů, bude v průběhu 15 let výsledná 
částka vynaložená na provoz a údržbu veřejného pohřebiště v Býšti vyšší než uvádí kalkulace. 
Rada obce schválila záměr nákupu hasičského dopravního automobilu pro jednotku SDH Býšť za 
předpokládanou cenu 700.000,-Kč. Podnětem byla možnost podání žádosti o dotaci z rozpočtu 
Pardubického kraje v termínu od 1. 5. do 31. 7. 2016. Jednou z podmínek pro přiznání dotace je 
garance obce, že se bude podílet ze svého rozpočtu minimálně 30 % z celkových nákladů pořizované 
techniky. Dotace není nároková. V souladu s rozpočtovými pravidly dle zákona 250/2000 Sb., o 
rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, je nezbytné zajistit 
finanční krytí nákupu hasičského dopravního vozidla navýšením rozpočtu obce rozpočtovým 
opatřením č. II/2016 o plnou předpokládanou cenu za pořízení hasičského dopravního vozidla.  
Rada obce jmenovala komisi pro hodnocení nabídek veřejné zakázky malého rozsahu s názvem 
„Realizace odborné učebny fyziky-chemie“ v tomto složení: 
Mgr. Lubomír Svoboda, Romana Petříková, Daniel Jirásek, náhradník Roman Bezouška. Hodnotící 
komise provede také otevírání obálek. Rada obce také schválila seznam dodavatelů k přímému 
oslovení výzvou k podání nabídek. 
Rada obce neschválila cenovou nabídku firmy Šindlar s.r.o., Hradec Králové na autorský dozor 
plánované akce „Realizace vodní nádrže Býšť“ se zahájením činnosti již v tomto měsíci při pokládce 
kabelu nn podél tělesa hráze firmou VČE montáže Pardubice. Bylo domluveno zajistit autorský dozor 
až pro vlastní stavbu v případě jeho potřeby. 
Rada obce schvaluje příkazní smlouvu mezi Obcí Býšť a Ing. Zdeňkem, Aurem, IČ 167 94 656, na 
výkon odborného poradce investora – technického dozoru stavby prací spojených s realizací stavby a 
po dokončení stavby s názvem „Kompostárna Býšť – plocha do 150 t/rok“. 

 
Z jednání rady obce ze dne 4. 4. 2016 

Rada obce byla informována o běžných informacích: 
- o potřebě obnovy kontejnerů umístěných na hřbitovní odpad na hřbitově v Býšti, bylo 
domluveno, že budou použity nové kontejnery ze sběrného dvora, které nejsou využívány, staré 
poničené kontejnery budou likvidovány 
- o rozšíření komodit, které bude možno odkládat do sběrného dvora v Býšti, nové položky 
zajistí pí Skákalová, včetně informování veřejnosti 
- o každoroční akci pálení Svatojánských ohňů (čarodějnic) v Býšti a jejich místních částech, 
nezbytný dohled SDH Býšť a nahlášení na HZS Pardubice, v souvislosti s touto akcí budou pořízeny 
„placky“ pro dekorování pro Hrachoviště, Bělečko a Býšť v obvyklých počtech 
- p. Rejnek informoval o potřebě položit chodník v Hrachovišti mezi TS a budovou Obecní 
hospody Bumbálka (doplnění stávající mezery). Dále vznesl nespokojenost na způsob odvozu 
velkoobjemového odpadu z Hrachoviště 
- p. Ležík požádal o výměnu sítě na hřišti v Bělečku, bylo domluveno, že tuto síť pořídí a nechá 
proplatit na Obci Býšť. Dále pan Ležík upozornil na stížnosti okolí RD čp. 1 v Bělečku a to konkrétně 
na obtěžující kouř a silný zápach. Bylo domluveno, že obecní úřad vlastníka nemovitosti písemně 
upozorní. 
- p. Mlateček upozornil na potřebu opravy místní komunikace v Hoděšovicích Ke Třem prdům, 
Bylo domluveno, že opravu zajistí ZD Býšť, dále cestu v Hoděšovicích v lokalitě od „Obrázku“ 
k vodojemu a v Býšti Ke Smejčce, bylo domluveno, že zajistí obec Býšť. 
- o možném řešení opravy silnice v Hoděšovicích v úseku od zastávky k prodejně a v úseku 
mezi čp. 152 a 105. 
- příspěvek ve výši 1390,-Kč na obnovu vybavení volejbalového hřiště Háječek v Býšti – 
Svobodě o volejbalové lajny včetně kotvícího materiálu. 
Rada obce projednala a schválila na umístění kontejnerů pro svoz bioodpadu v místních částech obce 
Býšť, kdy v Bělečku bude kontejner umístěn u kovárny, v Hoděšovicích u objektu ZD a.s. Býšť 
(odchovny mladého dobytka) a v Hrachovišti u bývalého vepřína vedle trafostanice. V Býšti bude 
možné bioodpad ukládat přímo na kompostárnu. Kontejnery budou označeny cedulemi s popisem 
druhu bioodpadu. Zahájení svozu bioodpadu bude vyhlášeno místním rozhlasem a uveřejněno 
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v Obecním zpravodaji. Do doby zprovoznění kompostárny a nastavení svozu bioodpadu platí režim 
nakládání s biodpadem z předchozích let. 
Rada obce projednala a schválila žádosti pí Kristýny Kolářové, nové nájemkyně objektu obce Obecní 
hospody Bumbálka: 
a) o povolení zásahu do zámkové dlažby před objektem obecní hospody z důvodu instalace 

(ukotvení) rolovací markýzy, po ukončení pronájmu objektu bude dlažba nájemkyní uvedena 
do původního stavu. 

b) o umístění žaluzií do oken objektu Obecní hospody Bumbálka a to do výčepu (2 okna) a do 
sálu (2 okna) 

Rada obce schválila záměr o úplatném narovnání vztahu mezi Obcí Býšť a pí Lucii Netopilovou ve 
výši 10.000,- Kč za strpění umístění zařízení jednotné kanalizace na pozemcích 88/1 a 88/13 v k. ú. 
Hoděšovice sepsáním smlouvy o věcném břemeni (služebnosti). Bude předloženo k projednání 
zastupitelům obce v červnu t. r. 

 
Z jednání rady obce ze dne 18. 4. 2016 

Rada obce byla informována o běžných informacích: 
- o průběhu realizace stavby kompostárny v Býšti, v současné době bylo provedeno odvodnění 
plochy a v týdnu od 25. 4. budou zahájeny vlastní stavební práce. 
- o potřebě opravy cesty po stavbě kanalizace z Hoděšovic od chat do Býště ke koupališti. 
- členům rady byl připomenut úkol k odevzdání návrhů aktualizace územně analytických 
podkladů obce, tedy jednotlivých místních částí s termínem splnění do 31. 5. 2016. 
- o vydání stavebního povolení na realizaci rozšíření tlakové kanalizace včetně přípojek 
v Hrachovišti, bude nutno domluvit financování projektu s vlastníky dotčených nemovitostí. 
- o neúspěšné snaze pronájmu objektu obce – prodejny potravin v Hoděšovicích, vzhledem ke 
vzniklé situaci a v návaznosti na poradu zastupitelů bylo domluveno, že se objekt upraví na byt 
v součinnosti se stavební komisí rady obce, příslušným stavebním úřadem a projektantem, tak aby 
bylo možné požádat o změnu užívání objektu. 
- o schválení veřejnoprávní smlouvy mezi Obcí Býšť a Městem Holice Krajským úřadem 
Pardubického kraje, jejímž předmětem je výkon přenesené působnosti obce na úseku sociálně-právní 
ochrany dětí ve správním obvodu obce Býšť.  
- o cenové nabídce na opravu účelové komunikace Ke Smejčce od RD čp. 135 k RD čp. 142 ve 
výši 46.100,-Kč bez DPH, na opravu komunikací je rozpočtové krytí zajištěno. 
- o potřebě opravy cesty do Podstráně v Hoděšovicích, bylo domluveno, že se oprava povede 
dle Směrnice Rady obce č. 3/2011, o zadávání veřejných zakázek malého rozsahu, na opravu 
komunikací je rozpočtové krytí zajištěno. 
Rada obce projednala žádost Oblastní charity Pardubice o finanční podporu mobilního hospice  - 
domácí hospicové péče v navrhované výši 10.000,-Kč. Bylo řečeno, že na základě smlouvy poskytuje 
obec Býšť Oblastní charitě Pardubice na úkony pečovatelské služby částku 40.000,-Kč a pro další 
možný finanční příspěvek či dar je stávajícím rozpočtem obce schválená částka ve výši 5.000,-Kč. 
Rada obce projednala žádost Diaklubu Hradec Králové, při dětské části diabetologického centra dětí 
FN Hradec Králové o sponzorství – finanční příspěvek na rozvoj a podporu činnosti organizace, která 
podporuje rodiny diabetickými dětmi a to formou společných setkání, pořádání kulturních a 
sportovních akcí, jejichž nedílnou součástí je i diabetická edukce. Vzhledem k tomu, že obec Býšť 
přispívá již jiným subjektům poskytujícím pomoc sociálně potřebným lidem, žádost Diaklubu Hradec 
Králové neschválila 
Rada obce schválila návrh na zařazení neinvestiční akce s názvem Hoděšovice - oprava komunikace 
na par. č. 557/1 k realizaci v tomto roce. Jedná se o opravu místní komunikace v Hoděšovicích 
v lokalitě od křižovatky se silnicí III/29825 k prodejně potravin. Místní komunikace je po stavbě 
splaškové a dešťové kanalizace značně poškozená. Na opravu je již vyhotovena projektová 
dokumentace pro stavení řízení a provedení stavby včetně vydaného stavebního povolení. 
Rada obce po předchozí právní konzultaci projednala žádost pí Kristýny Kolářové, nové nájemkyně 
objektu obce Obecní hospody Bumbálka o finanční příspěvek ve výši 25.000,-Kč na projekt, materiál a 
zpracování posezení před Obecní hospodou Bumbálka v rozsahu výroby 6 ks stolů, každý s lavicemi 
s opěradly. Finanční podpora by spočívala ve snížení ročního nájemného z 6000,-Kč na 3000,-Kč. 
Bylo domluveno, že příspěvek na pořízení vybavení předzahrádky pro Obecní hospodu Bumbálka 
v Hrachovišti bude poskytnut formou sníženého ročního nájemného o částku 3.000,-Kč po dobu 5 let 
od roku 2017. Po té bude vybavení převedeno do majetku obce. Vše bude právně ošetřeno dodatkem 
nájemní smlouvy. 
Rada obce schválila pronájem části pozemku p. č. 36/1 v k. ú. Býšť, o výměře 15 m2 za cenu 0,50Kč 
za m2/rok, za účelem parkování osobního automobilu před pozemkem p. č. 37/2 v k. ú. Býšť. 
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Pronájem se nedotkne tělesa místní komunikace a bude splňovat všechny podmínky zákona č. 
361/2000Sb., o provozu na pozemních komunikacích. Pronájmem nesmí mimo jiné dojít k omezení 
průjezdu místní komunikací pro IZS, svoz odpadů a vozidel obyvatel žijících v této lokalitě. 
Rada obce schválila žádost firmy HelaPC s.r.o. se sídlem Lochenice čp. 20, IČ 259 99 281 o zřízení 
služebnosti k části pozemku p. č. 93/28 v k. ú. Hoděšovice v rozsahu cca 91 m, za účelem provést 
stavbu s názvem „Optická trasa HelaPC, Hoděšovice“ a za cenu 10,-Kč včetně DPH za běžný metr. 
Vzhledem k tomu, že došlo ke změně plánované trasy pokládky optického kabelu z pozemku p. č. 
93/90 a 93/91 rada obce souhlasí s využitím hranice pozemku obce p. č. 93/28. Tato změna bude 
ošetřena dodatkem č. 1 smlouvy o budoucím zřízení služebnosti č. 4/2015 ze dne 16. 9. 2015 
Rada obce schválila smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti mezi Obcí Býšť a panem 
Jaroslavem Ehlem, bytem Mrštíkova 929/10, 500 09 Hradec Králové, za účelem umístění, opravy a 
údržby STL plynové přípojky na pozemku p. č. 1419/3 a 842/5 v k. ú. Býšť. 
Rada obce schválila Domovní řád pro DPS Hrachoviště, který zpracovala po předchozím 
připomínkování starostka obce. Tento domovní řád upravuje soužití obyvatel objektu obce v DPS 
Hrachoviště. 
  

Ostatní body budou projednány samostatně. 

Rozprava: nebyla 

Zpráva o činnosti rady obce byla vzata na vědomí 

Usnesení č. 02/04/2016 
 
2. Zpráva kontrolního a finančního výboru 

 
a) Zprávu o činnosti finančního výboru přednesl p. Radomír Sovák 

Finanční výbor zasedal dne 21. 3. 2016 a 8. 4. 2016 s programem: 
- Projednání Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2015 

- Projednání závěrečného účtu Obce Býšť za rok 2015 

- Projednání účetní závěrky Obce Býšť za rok 2015 

- Zpráva z inventarizace včetně přílohy a veškerých podkladů 

- Rozpočtové opatření č. II/2016 

- Kontrola výkazu FIN (plnění rozpočtu) za období leden až březen 2016 

b) Zprávu o činnosti kontrolního výboru přednesl Ing. Karel Picka. 
Kontrolní výbor zasedal dne 21. 3. 2016 a 18. 4. 2016 a provedl kontrolu plnění usnesení 
z jednání zastupitelstva obce ze dne 22. 2. 2016 a z jednání rady obce ze dne 15. 2., 7. 
3., 14. 3., 21. 3. a 4. 4. 2016. 
V plnění usnesení nebyly shledány žádné nedostatky. Výsledky jednotlivých kontrol jsou 
zastupitelům k dispozici k nahlédnutí v knize zápisů. 

      Rozprava: nebyla   
Zpráva o činnosti finančního výboru a kontrolního výboru zastupitelstva obce byla vzata na 
vědomí 
Usnesení č. 03/04/2016 
 

3. Schválení závěrečného účtu Obce Býšť za rok 2015 včetně právy o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce za rok 2015 
Rada obce projednala závěrečný účet Obce Býšť za rok 2015, jehož nedílnou součástí je Zpráva o 
výsledku přezkoumání hospodaření obce Býšť za rok 2015 vydaná Krajským úřadem 
Pardubického kraje se závěrem „bez výhrad“.  
Rada obce schvaluje Závěrečný účet obce Býšť za rok 2015 a totéž doporučuje i zastupitelstvu 
obce. 
  
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje celoroční hospodaření Obce Býšť za rok 2015 a to 
bez výhrad 

 
Rozprava: nebyla 
Hlasování: 
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Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Ing. Karel Picka, MVDr. Vladimír Rejnek, 
Radomír Sovák DiS, Bc. Ondřej Valenda, Jan Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 04/04/2015 

 
4. Schválení účetní závěrky Obce Býšť za rok 2015  

Rada obce projednala účetní závěrku Obce Býšť za rok 2015, kdy podklady pro schválení byly 
výkaz zisku a ztráty, rozvahy-bilance a přílohy. 
Rada obce schvaluje účetní závěrku Obce Býšť za rok 2015 a totéž doporučuje i zastupitelstvu 
obce. 
 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku Obce Býšť za rok 2015   
 
Rozprava: nebyla 
  
Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Ing. Karel Picka, MVDr. Vladimír Rejnek, 
Radomír Sovák DiS, Bc. Ondřej Valenda, Jan Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 05/04/2016 

 
5. Schválení inventarizační zprávy za rok 2015 

Rada obce projednala Inventarizační zprávu za rok 2015 včetně seznamu inventurních soupisů a 
ocenění majetku a hodnoty účetních stavů. Ze zprávy vyplývá, že nebyla přijata žádná opatření ke 
zlepšení průběhu inventur či k informačním tokům a že byl zjištěn skutečný stav majetku a závazků 
a ostatních inventarizačních položek pasiv a podrozvahy, který byl zaznamenán v inventurních 
soupisech. Skutečný stav byl porovnán na účetní stav majetku a závazků a ostatních 
inventarizačních položek dle data provedení prvotních inventur. 
Rada obce schvaluje Inventarizační zprávu Obce Býšť za rok 2015 a schválení doporučuje i 
zastupitelstvu obce. 
 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje Inventarizační zprávu Obce Býšť za rok 2015  

 
Rozprava: nebyla 
Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Ing. Karel Picka, MVDr. Vladimír Rejnek, 
Radomír Sovák DiS, Bc. Ondřej Valenda, Jan Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 06/04/2015 
 

6. Schválení rozpočtového opatření č. II/2016 (II. změna rozpočtu) 
Rada obce projednala rozpočtové opatření č. II/2016 (II. změna rozpočtu 2016) v tomto znění: 

Příjmy  

Dotace - kanalizace  4 307 128 Kč 

Pokuty (Gasco) 547 000 Kč 

Finanční prostředky z minulých let 1 698 872 Kč 

Rozpočtové příjmy celkem 6 553 000 Kč 
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Rada obce schvaluje rozpočtové opatření č. II/2016 (II. změna rozpočtu 2016) a schválení 
doporučuje i zastupitelstvu obce 

 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. II/2016 (II. změna rozpočtu 
2016) 
 
Rozprava: nebyla 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Ing. Karel Picka, MVDr. Vladimír Rejnek, 
Radomír Sovák DiS, Bc. Ondřej Valenda, Jan Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 07/04/2015 

   
7. Schválení výsledku hospodaření ZŠ Býšť za rok 2015 a jeho rozdělení do fondů 

Rada obce projednala žádost ZŠ Býšť o schválení hospodářského výsledku za rok 2015 v celkové 
výši 245.377,44Kč a jeho rozdělení do fondů: 
  fond odměn:     44. 000,-Kč 
  fond rezervní:   201.377,44Kč 
Finanční prostředky přidělené do fondu odměn budou použity k případnému dofinancování 
mzdových prostředků v ZŠ Býšť dle § 32 zákona č. 250/2000Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů. 
Finanční prostředky přidělené do fondu rezervního budou použity na odvod sociálního a 
zdravotního pojištění, bude-li použit fond odměn, další finanční prostředky rezervního fondu budou 
použity v roce 2017 na modernizaci učebny – cvičné kuchyně. 
Rada obce schvaluje výsledek hospodaření ZŠ Býšť za rok 2015 a jeho rozdělení do fondů 
a totéž doporučuje i zastupitelstvu obce. 
 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje výsledek hospodaření ZŠ Býšť za rok 2015 ve výši 
245.377,44Kč a jeho rozdělení do fondů: 
  fond odměn:     44. 000,-Kč 
  fond rezervní:   201.377,44Kč 
 
Rozprava: nebyla 

Hlasování: 

  

Výdaje  

Příspěvky MAS, DSOH, Loučná 20 000 Kč 

Zastupitelstvo - platy, SP, ZP 190 000 Kč 

Převody vlastním fondům - SF 100 000 Kč 

Sociální fond - čerpání 100 000 Kč 

Nebytové prostory - opravy 40 000 Kč 

Nebytové prostory - plyn, el. energie, voda  26 000 Kč 

Bytové hospodářství - voda 5 000 Kč 

Hasiči - automobil 750 000 Kč 

DPH (přenesená daň. povinnost za kanalizaci 2015) 5 186 000 Kč 

Veřejné osvětlení - materiál 10 000 Kč 

Pohřebnictví - voda 5 000 Kč 

Odpad. hospod. - nákup popelnic 15 000 Kč 

ČOV a kanalizace - služby a voda 105 000 Kč 

Knihovna - dotace Krajské knihovně 1 000 Kč 

Rozpočtové výdaje celkem 6 553 000 Kč 
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Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Ing. Karel Picka, MVDr. Vladimír Rejnek, 
Radomír Sovák DiS, Bc. Ondřej Valenda, Jan Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 08/04/2016 
 

8. Schválení čerpání finančních prostředků z rezervního fondu ZŠ Býšť 
Rada obce projednala žádost ZŠ Býšť o čerpání finančních prostředků z rezervního fondu ve výši 
44.000,-Kč na nákup přídavných komponentů k myčce nádobí do školní kuchyně, konkrétně 
změkčovač vody s automatickou regulací, vstupní a výstupní stůl s tlakovou sprchou. 
Rada obce schvaluje toto čerpání finančních prostředků z rezervního fondu ZŠ Býšť a schválení 
doporučuje i zastupitelstvu obce. 
 
Usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje čerpání finančních prostředků z rezervního fondu ZŠ Býšť 
ve výši 44.000,-Kč na nákup přídavných komponentů k myčce nádobí do školní kuchyně  

Rozprava: nebyla 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Ing. Karel Picka, MVDr. Vladimír Rejnek, 
Radomír Sovák DiS, Bc. Ondřej Valenda, Jan Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 09/04/2015 
 

9. Schválení výsledků hospodaření MŠ Býšť za rok 2015 a jeho přidělení do rezervního fondu 
Rada obce projednala žádost MŠ Býšť o schválení výsledku hospodaření za rok 2015 ve výši     
61. 493,26 Kč a jeho přidělení v plné výši do rezervního fondu. 
Rada obce schvaluje výsledek hospodaření MŠ Býšť za rok 2015 ve výši 61. 493,26 Kč a jeho 
přidělení v plné výši do rezervního fondu a schválení doporučuje i zastupitelstvu obce 
 
Usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje výsledek hospodaření MŠ Býšť za rok 2015 ve výši       
61. 493,26 Kč a jeho přidělení v plné výši do rezervního fondu  
 
Rozprava: nebyla 
Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Ing. Karel Picka, MVDr. Vladimír Rejnek, 
Radomír Sovák DiS, Bc. Ondřej Valenda, Jan Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 10/04/2015 

 
10. Schválení smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtových prostředků obce Býšť na akci 

„Modernizace silnice II/298 Býšť – průtah“ 
Rada obce projednala smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtových prostředků obce 
Býšť na financování realizace projektu „Modernizace silnice II/298 Býšť – průtah“ ve výši 3 mil Kč 
Pardubickému kraji. Poskytovaná částka byla schválena zastupitelstvem obce dne 22. 2. 2016. 
Rada obce schvaluje smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtových prostředků obce 
Býšť na financování realizace projektu „Modernizace silnice II/298 Býšť – průtah“ ve výši 3 mil Kč 
Pardubickému kraji a schválení doporučuje i zastupitelstvu obce. 
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace 
z rozpočtových prostředků obce Býšť na financování realizace projektu „Modernizace silnice II/298 
Býšť – průtah“ ve výši 3 mil Kč Pardubickému kraji  
 
Rozprava: nebyla 
 
Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Ing. Karel Picka, MVDr. Vladimír Rejnek, 
Radomír Sovák DiS, Bc. Ondřej Valenda, Jan Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 11/04/2015 

11.  Diskuze 
 

p. Kozák – vznesl dotaz, zda máme zmapováno, jaký je stav připojení na kanalizaci, někteří 
připojení asi ještě nejsou, v podstatě překážky, co se týká počasí, už nehrozí, měli bychom dát na 
vědomí, aby se všichni připojili do konce května a informovat dle příslušných předpisů o možnosti 
udělení sankce 
pí Petříková – nemáme procentuálně zpracováno kolik domácností připojeno je, navrhuji do příští 
porady připravit stav v % kolik domácností je připraveno 
p. Kozák – projednat se ZD a.s. Býšť způsob přesunu zemědělské techniky po nově opravené 
silnici a jak jsou naloženi, zda odpovídá zátěž 40 tunám a jejich jízda bývá bezohledná. 
pí Petříková – můžeme ZD upozornit na tento stav, v současné době se zde často vyskytuje státní 
ale především městská policie, často dozorují v Hrachovišti, je možné, že zde jezdí i cizí dopravci a 
i tito řidiči mají také vysílačky a je těžké je odhalit. U MŠ v Býšti, se podařilo na základě dozoru 
odchytit během týdne 5 řidičů za překročenou rychlost, když se provádí měření rychlosti tady na 
50, dostávají pokutu především místní. 
Následně probíhala diskuze o tom, jaké zkušenosti mají někteří zastupitelé a občané s četností a 
způsobem přesunu zdejší zemědělské techniky. 
p. Rozman – vznesl dotaz, v jakém stavu je odstranění vad a nedodělků na kanalizaci zjištěných 
v přejímacím řízení, jsou odstraněny v termínech nebo nejsou? 
pí Petříková – co odstraněno v termínech nebylo, za to dostali pokuty, a zatím ostatní termíny plní. 
p. Rozman – a jeto už hotové? 
pí Petříková – ne není to hotové, termín je do konce dubna 2016 
p. Rozman – jaké nájemné jsme naúčtovali Gascu za pronajaté plochy k různým skládkám, které 
tady měli, např. u kostela, u ZD je přeci parkoviště a ne skládka. Z toho by měli platit nájemné. 
pí Petříková – musím říci, že za deponii na obecním pozemku se Gascu nic neúčtovalo, deponie u 
hřiště je na soukromém pozemku a bude se to zítra odvážet 
p. Mlateček – pozemek u kostela není obecní, je v majetku Úřadu státu ve věcech majetkových. 
p. Rozman – u kostela tráva neporoste ještě 20 let 
pí Petříková – terén před kostelem ještě musí srovnat, je to vyboulené, pak dosejí trávu, bohužel ty 
navážky jsou dost jílovité, takže když pršelo, nedalo se do toho vstoupit, paradoxně teď náves, do 
které jsme vstoupili v sobotu je přeschlá a nedostane se do ní žádný stroj. Určitě se terény 
narovnají tak, aby se daly sekat naší technikou. 
p. Rozman – po oznámení na minulém zastupitelstvu, že byla prodloužena smlouva o dokončení 
dešťové kanalizace v Hoděšovicích do konce dubna z důvodu, že se neobaluje, je výmluva a myslí 
si, že to nebude dokončeno ano do konce května. 
p. Mlateček – v Hoděšovicích na této místní komunikaci se bude dělat celková oprava, na kterou 
máme vypracovaný projekt a vydané stavební povolení, v rámci této stavby budou zhotoveny 
přípojky k uličním vpustím. S touto stavbou již Gasco nemá nic společného. Na severu Hoděšovic 
se provede kompletně komunikace od bývalých Petříkových až na konec směrem k hájovně, tím si 
pomůžeme k silnici, která byla zdevastovaná.  Nově se udělá úplně nová komunikace za 
Seidlovými v Býšti a to až dozadu, což je v náš prospěch. Tím by měly všechny komunikace 
pořádku, kromě komunikace v Býšti z návsi směrem k čp. 163, která je opravena jen z půlky, tato 
komunikace pochází z let 80. a je zdevastovaná, opravu této komunikace v celé šíři nemůžeme 
chtít po dodavateli kanalizace, tak jak provedli opravu v celé šíři boční ulice dole v Býšti. 

 p. Picka – upozornil na rozpadající se ulici v nové části Hoděšovic. 
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 p. Rozman – jak dopadla ta pracovní komise na úpravu provozu na silnicích 
p. Bezouška – zatím máme podněty od lidí, je to zkompletované a stanovíme priority, co půjde 
udělat nejdříve a co bude na delší projednávání a pak se do toho pustíme, jak to bude možný. 
p. Rozman – upozornil na výhodu podchodu přes I/35, je obtížné přejít tuto silnici po přechodu. 
p. Bezouška – a to v rámci opravy I/35 přijdeme o přechod na křižovatce s II/298,pro nový přechod 
musí být ostrůvek, který se tam nevejde, v tuto chvíli je vybudování přechodu s ostrůvkem na I/35 
nejvzdálenější akcí, nyní začneme zpomalením značkami, zrcadly apod. 
 
Na téma bezpečnosti dopravy v obci a jejích místních částech vznikla širší diskuze zastupitelů (cca 
10 minut) se vstupem některých občanů bez požadavku na záznam. 
 

Na závěr starostka obce poděkovala všem přítomným za účast a zasedání zastupitelstva ukončila. 
 
Zasedání zastupitelstva bylo zahájeno v 19:00 hod a ukončeno v 20:10 hod. 

Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce ze dne 25. 4. 2016:  

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

 
Usnesení č. 02/04/2016 Zprávu o činnosti rady obce 
Usnesení č. 03/04/2016 Zprávu o činnosti finančního výboru a kontrolního výboru 

zastupitelstva obce 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

Usnesení č. 01/04/2016 program zasedání zastupitelstva obce   
Usnesení č. 04/04/2016 celoroční hospodaření Obce Býšť za rok 2015 a to bez výhrad 
Usnesení č. 05/04/2016  účetní závěrku Obce Býšť za rok 2015   
Usnesení č. 06/04/2016 Inventarizační zprávu Obce Býšť za rok 2015   
Usnesení č. 07/04/2016 rozpočtové opatření č. II/2016 (II. změna rozpočtu 2016) 
Usnesení č. 08/04/2016 výsledek hospodaření ZŠ Býšť za rok 2015 ve výši 

    245.377,44Kč a jeho rozdělení do fondů: 
    fond odměn:     44. 000,-Kč 
    fond rezervní:   201.377,44Kč 

 
Usnesení č. 09/04/2016 čerpání finančních prostředků z rezervního fondu ZŠ Býšť ve výši 
    44.000,-Kč na nákup přídavných komponentů k myčce nádobí do 
    školní kuchyně  
Usnesení č. 10/04/2016 výsledek hospodaření MŠ Býšť za rok 2015 ve výši 61. 493,26 Kč a 

jeho přidělení v plné výši do rezervního fondu  
 
Usnesení č. 11/04/2016 smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtových prostředků 
    obce Býšť na financování realizace projektu „Modernizace silnice 
    II/298 Býšť – průtah“ ve výši 3mil Kč Pardubickému kraji  
 

Zápis byl vyhotoven dne 26. 4. 2016 

Zapisovatel: Miloslava Vízková 
 
Ověřovatelé: Ing. Karel Picka v. r.  dne 29. 4. 2016 
  Ing. Hubert Dostál v. r.  dne 2. 5. 2016 
 
 
          
Romana Petříková v. r.        Roman Bezouška v. r. 
starostka                                           místostarosta          
 


